
השליח ה־1000

"אם בעבר הבון-טון של השליחות היה בחו"ל, הכישרונות הצעירים חולמים היום על שליחות בארץ" )הרב אהרונוב(

עם הפנים לחסיד ה-2000. כינוס השלוחים הישראלי 
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לראשונה זה 34 שנה, עקב מגבלות הקורונה השליח ה־1000
לא התכנסו אלפי שלוחי חב"ד בכנס העולמי 

בניו יורק, אבל יש לחסידים במה להתנחם: 
בימים אלו יוצא לדרכו השליח ה־1000 בגבולות 
ישראל | אפרת פינקל שמעה את החלוץ מנתניה 

החולש על 40 שלוחים ב־50 שנות שליחות לצד 
אברך ירושלמי צעיר שרק התחיל, ומשרטטת 

קווים לדמותה של אימפריה מקומית

"אם בעבר הבון-טון של השליחות היה בחו"ל, הכישרונות הצעירים חולמים היום על שליחות בארץ" )הרב אהרונוב(

אפרת פינקל
צילומים: מאיר אלפסי, צא"ח



השלוחים לא נפגשו. 
כינוס השלוחים 
העולמי בניו יורק

פני  על  מקום  בכל  כי  מספרת  בדיחה 
זמן  בוודאות בכל  ניתן למצוא  הגלובוס, 
קולה  קוקה  בקבוק  דברים:  שני  נתון 
ושליח חב"ד. הבדיחה אכן לא רחוקה מן 
המציאות. מלבד חידוש דרכונים, אריזת 
מזוודות ובירור על מקום לינה והסעדה, 
של  לטיסה  ההכנות  רשימת  כוללת 
הישראלי המצוי את המיקום והטלפון של 
בית חב"ד במדינת היעד. עוד לפני המספר 
המקומית,  הישראלית  הקונסוליה  של 
ההצלה,  רשויות  של  המספרים  לפני 
הגלובוס  פני  על  הפרוסים  חב"ד  שליחי 
מהווים נקודת ביטחון למטייל הישראלי 
בתאילנד,  מעצר  כמו  מסובכים  במצבים  עוגן  גם  פעם  ולא 

מטייל שאבדו עקבותיו בנפאל או סופות בדרום אמריקה.
ואם אכן אין מי שלא מכיר את מפעלו האדיר של כ"ק 
האדירה  הרי שהפעילות  זצ"ל,  מליובאוויטש  האדמו"ר  מרן 
של אלפי השליחים ממזרח ועד מערב ומצפון ועד דרום, לא 
פוסחת על קו הרוחב של ארץ ישראל. גם פה, ממש מתחת 

כולנו,  של  רואים לבית  שומעים,  הם 
את  הצורך. ומרגישים 

ת  ו ר מ ל ו
שהפעילות 

הארצישראלית של חב"ד מוכרת פחות, תתפלאו לשמוע כי 
בארץ  ה־1000  השליח  המינוי  את  מקבל  ממש  אלו  בימים 

ישראל. 1000, לא פחות.
רחבי  בכל  פרוסים  שלוחים  אלף  טעות,  אינו  המספר 
רשת  ומנהלים  מליובאוויטש  הרבי  של  בשליחותו  ישראל 
פעילות ענפה לא פחות מיתר ארצות העולם הגדול. שלוחים 
בבתי  שלוחים  הארץ,  בערי  שונות  בשכונות  'סטנדרטיים' 
החולים, שלוחים ייעודיים לעולים חדשים – עם קהל יעד 
מוגדר: דוברי אנגלית/ צרפתית/ ספרדית, שלוחים העוסקים 
בארץ  השליחים  כאלף  מהמגוון.  חלק  רק  וזה  נושר,  בנוער 
הקודש, עובדים קשה לא פחות מחבריהם אשר אי שם מעבר 

לים.
בשנים כתיקונן מתכנסים השליחים בשבת מברכין כסלו 
בברוקלין  המפורסם  השלוחים'  ל'כינוס  שאחריה  ובשבוע 
השולחים  תמונת  מצולמת  שבסיומו  זה  יורק,  שבניו 
מגפת  בשל  נפגע  המסורתי  הכינוס  גם  השנה  המפורסמת. 
הקורונה והוא התקיים במתכונת וירטואלית. זה הזמן אפוא 

המפעל  על  מקרוב  מתחת לעמוד  שפועל 
ו  נ פ א בלי ל כמעט 

שנחוש 
בו.
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מפגש
הפתעה בבית הכנסת הבוכרי

בישראל,  השליחות  ימי  של  ראשיתם  התחיל?  הכל  איך 
חיה ופועמת בזיכרונו של הרב מנחם מנדל וולפא, שליח ראשי 
של חב"ד בנתניה כבר 47 שנים, כאילו היה זה אך אמש: "זה 
התחיל בשנת תשל"ג. חזרתי מניו יורק לאחר שנת 'קבוצה' 
בישיבת תומכי תמימים בקראון הייטס היישר אל זרועותיו 
החמות של ארגון שהוקם פחות משנה קודם לכן ונקרא 'ועד 

ע"א מוסדות'.
"את הוועד הקימו בארץ כמתנה לרבי מליובאוויטש לרגל 
יום הולדתו ה־70. כולם רצו לחגוג את יום ההולדת 
ולתת מתנות. אבל הרבי אמר שלמרות שבדרך 
כלל לא נהוג שמקבל המתנה יאמר מה הוא 
מעוניין לקבל, כאן הוא מציע הקמת 

71 מוסדות חדשים 
ל  ש

המתנה  תהיה  זו  בארץ.  טובים  ומעשים  חסד  חינוך, 
מוסדות'". ע"א  'ועד  בארץ  קם  וכך  עבורו.  טובה   הכי 
הדרך מ־71 מוסדות עד להתפרסות רחבה ועמוקה על פני כל 
הארץ לא הייתה קלה בתחילתה כי אם קשה, מייגעת ורצופת 
מהמורות, אך ידיהם של השליחים לא רפו מן העבודה הקשה. 
כיום, הרב וולפא אחראי על קרוב ל־40 שליחים רק בתוך 

עירו, נתניה.
"כשחזרתי מניו יורק אחרי השהות אצל הרבי, ניגשתי אל 
הרב משה סלונים זצ"ל שהיה ממונה ב'ועד ע"א מוסדות'", 
מספר הרב וולפא על ימי הראשונים אי שם בתחילת שליחותו 
לפני כמעט יובל שנים. "הוא אמר לי 'אתה תביא לרבי את 
העיר נתניה במתנה'. שאלתי 'מה זו העיר הזו?'. הוא הדריך 
וכך, תרד  'תגיע לתל אביב, תיקח אוטובוס כך  אותי ואמר 
יכול  אתה  מה  ותראה  העיר  בדרום  העולים  של  בשכונה 

לעשות'. וכך היה.
כיפה  עם  צעיר  בחור  ראיתי  מהאוטובוס,  "כשירדתי 
בוכרית לראשו. הוא היה עולה חדש. הוא לקח אותי לבית 
הכנסת, שם ראיתי את זקני העדה הבוכרית יושבים ולומדים 
בתורת חב"ד, כי הרי ברוסיה היה להם קשר ישיר אך נסתר עם 
הרבי והחסידים. שאלו אותי: 'מי אתה?', אמרתי 
הרבי  של  בשליחות  'באתי  להם: 
אמרו  מליובאוויטש'. 
'אתה  לי: 



הדור השלישי של 
באר שבע. הרב 

מנחם-מנדל וולפא

בשליחות של הרבי? אם כך, אתה תגיד את השיעור!'.
"הייתי בחור צעיר וכל המשתתפים היו אנשים מבוגרים עם 
זקן לבן, אך הם התעקשו ואמרו: 'אתה שליח של הרבי, אתה תגיד 
את השיעור'. בלית ברירה ישבתי ומסרתי להם את השיעור, כך 

נוצר הקשר איתם.
"העדה של עולי בוכרה בנתניה חוותה מהפך גמור, כל הילדים 
חב"ד  של  וסמינרים  ישיבות  ספר,  לבתי  והלכו  חרדים  שלהם 
שהקמנו בעיר. יש להם כבר דור שלישי חרדי. יש כאלה שהיו 
בגני הילדים שבהם עבדתי אז, והיום הם מורים אצלנו במוסדות 

והילדים והנכדים שלהם לומדים אצלנו".
בוכרה,  יהדות  עולי  בקרב  החלה  רק  הענפה  הפעילות  אבל 
ומהם – לכל סוגי הקהלים. "בהתחלה הקמנו בית כנסת אחד של 
ועוד  וולפא בסיפוק. "אחריו, עוד בית כנסת  נזכר הרב  חב"ד", 
שליח ועוד שליח, והיום בנתניה יש לנו כ־40 שליחים ו־25 בתי 

כנסת של השלוחים.
"כל השלוחים מרגישים אחים", הוא מדגיש. "כולם עובדים 
באחדות נפלאה, כאשר המטריה הגדולה של ארגון צעירי אגודת 
חב"ד – המרכז חופפת עליהם. כל שליח מוסר שיעורים בשכונה 
עליה הופקד, מארגן הרצאות, פעילויות לחגים ומחייה נפשות של 
הרבה אנשים מדי יום ברוחניות וגם בגשמיות, זאת מלבד הפעילות 
הענפה הכללית ברחבי העיר בימי החגים ובמועדי חב"ד וכמובן 
1800 הילדים הלומדים ומתחנכים במוסדותינו מגיל המעון והגן 

ועד בתי הספר והישיבה המוצלחת בעירנו".

פעילות
בלי הבדלים מגזריים

חיי  מימי  חמימים  זיכרונות  בעלי  ומנוסים  ותיקים  רק  לא 
זו. גם צעירים  הרבי מליובאוויטש משמשים בשליחות חשובה 
מקבלים  השליחים,  לארגון  מצטרפים  כולם  בחורים,  ואפילו 
עליהם בהכנעה ובענווה את היעד הנבחר, מקדישים את חייהם 
ועושים ככל יכולתם להפיץ את תורת ישראל בדרכו של הרבי 

מליובאוויטש זצ"ל ולקרב יהודים לעבודת השם.
חב"ד  של  השלוחים  מצעירי  הוא  בוטמן  שלמה  מאיר  הרב 
ומשמש כשליח בשכונת נווה יעקב הירושלמית ובאזור התעשייה 
עטרות. בימים אלו עוסק הרב בוטמן במרץ רב בהקמתו של 'כולל 
חסידות' לציבור החרדי ובשלבים ראשונים של בניית בניין עבור 

בית חב"ד בנווה יעקב.
הרב בוטמן הצעיר מכיר מקרוב את ההתפתחות של הקהילות 
"אחוזים  מקום:  לכל  שמגיעים  השליחים  בעקבות  שנוצרות 
בעצמן  להיות  שהופכות  קהילות  מקימים  חב"ד  מבתי  גדולים 

יעקב, קהילות של שלוחים".  נווה  כמו  באזור  אפילו 
מצביע הרב בוטמן על המוגדר היום כחרדי, 

מספר יהודים בקהילתו שהקשר איתם התחיל בהנחת תפילין או 
בהתוועדות וכיום הם מנהלים בית חרדי ובניהם כבר הצטרפו 

למשפחת השלוחים.
ישראל  בארץ  לשליחות  לצאת  מדוע  היא  הבוערת  השאלה 
בה ברוב המקומות שירותי הדת נגישים וישנם לא מעט ארגונים 
שפועלים לחיזוק הקשר עם היהדות, בעוד ברחבי העולם הצורך 

לנוכחות יהודית וקירוב לבבות בולט ונצרך ללא השוואה.
עמה  להתמודד  מהסס  ולא  השאלה  את  מכיר  בוטמן  הרב 
באמת  'האם  ושואל:  מסתכל  אחד  כל  יעקב,  "בנווה  חזיתית: 
השכונה צריכה שליח'? והתשובה היא כן! ראשית, ישנם אחוזים 
מהתושבים בשכונה שעדיין לא שומרים תורה ומצוות, ואיתם 
ודאי ישנה פעילות רבה, הנחת תפילין ועוד. אבל בהחלט ישנה גם 

פעילות עם הציבור החרדי".
התורה  ללימוד  להתמסרות  שבנוסף  מבין,  היום  אברך  "כל 
ולקיום המצוות בהידור, חייב הוא להשקיע את עצמו גם באהבת 
ה' פנימית ואמיתית, שתתן לו כוחות להתמודד עם הניסיונות של 
דורנו. לימוד החסידות מאפשר ליהודי לחיות כל היום עם הקב"ה, 
גם בזמן העבודה, האוכל והשינה, נותן גם את האפשרות לאהוב 

את הקב"ה כמו שאוהבים דבר גשמי".
"שליח", מוסיף הרב בוטמן, "אינו רואה את האהבה לזולת 
כעוד דרך להתעלות אישית, אלא כמילוי משימת חייו – לעשות 
לאחיו  שמתמסר  מבן  נהנה  שאבא  כמו  לקב"ה.  רוח  נחת 
להתעלותו  ומתמסר  האח  את  ששוכח  מבן  יותר  שמתקשה, 
האישית, כך הקב"ה מצפה מאיתנו שנתמקד בהתמסרות ליהודי 
אחר, יותר מהשקעה בהתעלותנו האישית. לחיות עם המסרים 
בהחלט אחת המשימות של  זו  בסביבה,  אותם  ולהחדיר  האלו 

שליח ולא משנה מי המגזר איתו הוא מתעסק".
בחסות העיסוק במגוון הקהלים, הרב בוטמן פותח במשל: 
"הפרה הכי שמנה בגן חיות, אינה שוכנת עם הפילים, והפרה הכי 
רזה, אינה שוכנת עם הכבשים. כאשר אנחנו מבינים מהו מהותו 
האמיתית של יהודי, אזי ניתן אותו יחס ואהבה לכל יהודי, כי 

ההבדל המגזרי הוא מזערי ביותר כלפי עצם היותו יהודי".
יחד עם זאת, חלק גדול מאוד מהפעילות של שלוחי חב"ד 
מתבצע מול הציבור שאינו שומר תורה ומצוות, ומטרתו להנגיש 
את המצוות לכולם. לכן גם הרב וולפא 
וגם הרב בוטמן מספרים על פעילות 
והנגשת  הכשרות  בתחומי  ענפה 
פעילים  מאוד  "אנחנו  המצוות. 
מטבחים  בהכשרת 
נוער",  ובפעילות 
אומר הרב וולפא. 
בוטמן  הרב 

"הייתי בחור 
צעיר וכל 
המשתתפים היו 
אנשים מבוגרים 
עם זקן לבן, אך 
הם התעקשו 
ואמרו: 'אתה 
שליח של הרבי, 
אתה תגיד את 
השיעור'. בלית 
ברירה ישבתי 
ומסרתי להם את 
השיעור, כך נוצר 
הקשר איתם 
)הרב מנחם 
מנדל וולפא(
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שפה משותפת. 
הרב מאיר בוטמן

ממה  יותר  הרבה  רוחנית  לעזרה  זועק  הכללי  "הציבור  מוסיף: 
שאנחנו חושבים. התשוקה שלו לגלות את זהותו היהודית בדור 

היתום שלנו היא גדולה".
כאמור, פעילותם של השליחים בארץ נעשית בצורה אחרת 
מזו של השליחים בחו"ל. הפנייה אל הקהל, שונה. העבודה מול 
הציבור, אחרת. המטרות, לגמרי נפרדות. כדי לענות על הצרכים 
שהתעוררו, נוצרו תפקידים ייעודיים לשליחי חב"ד שלא מוגדרים 

דווקא על ידי מקום אלא על ידי אופי הפעילות.
הרב וולפא, שתחת אחריותו נמצאים כאמור 40 שליחים ברחבי 
העיר נתניה, מספר כי הם מפעילים שלוחים מסוגים שונים: "יש 
שליח מיוחד לנוער, יש שליח ליוצאי רוסיה, ליוצאי צרפת, ולכל 

אחד יש בית כנסת, פעילות למשפחות ושיעורים נפרדים".

"הנני"!
ללא חשבונות אישיים

הידעתם כי במרכז הרפואי הגדול 'שערי צדק' בירושלים פועל 
שליח חב"ד? למרות שמדובר במרכז רפואי דתי, יש לו, לשליח הרב 

יוני שניאורסון, עבודה רבה וכר נרחב לפעילות.
ביום  רבות  שעות  מבלה  "אני 
מעודד  הרפואי,  במרכז 
תפילין,  מניח  אנשים, 
צוות,  אנשי  עם  לומד 
שמורות  למצות  דואג 
לארבעת  הסדר,  בליל 
בימי  לנטילה  המינים 
מגילת  לקריאת  הסוכות, 
אסתר בפורים במחלקות וגם 
באופן אישי אצל החולים שלא 

יכולים לקום, תקיעת שופר בראש השנה. אשתי, שעובדת במקום 
עבודה נוסף, לא מוותרת גם היא על הפעילות, וכך נולדה קייטנת 
הקיץ במחלקת ילדים, פעילות לעידוד נשים חולות המאושפזות 
במחלקות  שמאושפזות  בנשים  תמיכה  האונקולוגית,  במחלקה 

נשים".
פעילות השליחות מתנהלת באופן מסודר ומאורגן. שליח אינו 
יכול לקום וללכת לכל מקום שיחפוץ בו כדי לשמש כשליח. הרב 
בוטמן פותח צוהר לתהליך היציאה לשליחות מצידו של השליח: 
"בפן הפרקטי, הרבי מליובאוויטש זצ"ל ניהל את מוסדותיו החל 
מרגע התפתחותם באופן מופתי הנשמר עד עצם ימים אלו. הרבי 
אזור בעולם ארגון־על שיהיה אחראי על השלוחים,  מינה בכל 
אליו פונה חסיד כאשר הוא מבקש לצאת לשליחות. לכל ארגון, 
צוות שלם, הכולל ועדה שקובעת מי הולך ולאן. ומה עושים כאשר 
לשליח יש מקום שליחות מועדף? הוועדה בוחנת האם השליח 
לצאת  השליח  יכול  הוועדה  אישור  לאחר  רק  למקום.  מתאים 
לשליחות ליעד המבוקש. בארץ פועלים מאות השלוחים תחת 
מרותו של 'צא"ח' – צעירי אגודת חב"ד – שבראשו עומד עשרות 

שנים הרב יוסף יצחק אהרונוב.
"ובכן, כל מי שרוצה לצאת לשליחות, מציע את עצמו. הצעה 
זו פירושה: 'הנני', ממש כמו שאברהם אבינו אמר בעקדת יצחק 
'הנני'. בפועל, הקב"ה ביקש מאברהם אבינו להקריב את הבן שלו, 
ואברהם לא רק שלא נבהל, אלא 'וישכם...' השכים קום כדי למלא 
רצון השם. כך גם השליח, הרצון שלו לצאת לשליחות, פירושו; 

מוכנות להקרבה לכל תפקיד ומטרה שיידרש".
ההקרבה האישית של בני הזוג בוטמן גרמה להם לוותר על 
רצונותיהם הפרטיים: "סיכמתי עם זוגתי עוד מהחתונה", מספר 
הרב בוטמן, "שנצא לשליחות בכל מקום שיידרש חוץ מנווה יעקב 
לעשות  מה שקשה  לשליחות,  להתמסר  רצינו  מגוריה.  אזור   –

בסביבה מוכרת.
"בפועל, זה מה שקרה! כאשר הגענו למשרד של ועדת הסניפים 
של צעירי אגודת חב"ד, בה מקבלים רשמית את תפקיד השליחות, 

"ישנם אחוזים 
מהתושבים 
בשכונה בה אני 
פועל שעדיין לא 
שומרים תורה 
ומצוות, ואיתם 
ודאי ישנה 
פעילות רבה, 
הנחת תפילין 
ועוד. אבל 
בהחלט ישנה 
גם פעילות עם 
הציבור החרדי" 
)הרב מאיר 
שלמה בוטמן(
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מאחורי המהפכה הישראלית. הרב יוסף יצחק אהרונוב במחיצת רבו כ"ק האדמו"ר מליובאוויטש זצ"ל

האמירה הייתה 'הנני', מוכנים אנו לכל מה שנידרש. תאמינו או 
לא, המקום שהציעו לנו היה לא אחר מאשר נווה יעקב". ברוך ה', 
זוגתי התגברה על כל החששות והאתגרים. היא מתמסרת לכל 
ענייני בית חב"ד. החל ממסירת שיעור שבועי לנשים, וכלה בניהול 

פעילות ענפה לנשים וילדים.
ואחרי הכל, ריבוי השליחים בארץ והחלוקה לתתי פעילויות 
ויכוחים  ואף  האחריות  תחומי  בין  התנגשויות  ליצור  עלולים 
מנסים  הזו  המציאות  עם  להתמודד  כדי  שליחים.  בין  וקשיים 
וולפא  הרב  אצל  יעילה.  בצורה  משותף  שיח  ליצור  השליחים 
מתכנסים השליחים אחת לתקופה כדי לוודא שהם משדרים על 
אותו הגל: "שליחות בעיר זו אחריות כללית וציבורית, כל בעיה 
שעולה אצל השליח בשכונות מגיעה אלינו. כדי ליצור הרמוניה 
ביחד,  מדברים  יושבים,  השלוחים,  של  אסיפות  עורכים  אנחנו 
מעלים תוכניות לעתיד, אחד עוזר ותומך בשני ומספר מהניסיון. 

העיקר שהרבה יהודים מתקרבים לחיי תורה ומצוות ברוך השם".
משותפת'.  כ'שפה  השלוחים  עבודת  את  מגדיר  בוטמן  הרב 
השפה  פערי  למרות  זרה,  במדינה  נפגשים  יהודים  שני  כאשר 
והמגזר, הם ימצאו את עצמם אוהבים ואכפתיים אחד לשני. כך 
גם השלוחים מרגישים משפחה אחת. לכולנו יש רצונות ושאיפות 

שווים. אנחנו הקומנדו של הקב"ה להכין את העולם לגאולה.
"הכרזתה המצמררת והעוצמתית של השליחה הגיבורה מהנובר 
ז"ל: "אנחנו  בני  ר'  שבגרמניה, מיד לאחר פטירת בעלה השליח 
נישאר כאן בהנובר, עד לגאולה – מימוש מטרת השליחות", למרות 
שנשארה עם 8 ילדים רכים, חיזקה אצלנו את הרגשת האחדות: 

כולנו פועלים למען אותה מטרה, להכין את העולם לגאולה.
ואחרי התחזית הוורודה, מה אם לא מצליחים חלילה להגיע 

להרמוניה?
"הרבי הקים את מרכז צעירי אגודת חב"ד בארץ בין השאר גם 
למטרה הזו", מסביר הרב בוטמן. "תפקידו לפקח שכל השלוחים 
עובדים יחד בשלום ולא נכנסים זה לתוך שדה חברו. שני שלוחים 

שם  חב"ד,  צעירי  של  הסניפים  לוועדת  פונים  מסתדרים  שלא 
מלבנים כל סוגיה או מחלוקת ומקבלים את הסעד. במקרים ממש 
חריגים שלא מסתדרים, פונים ל׳בית דין רבני חב"ד בארץ הקודש׳, 
זו הכתובת לכל מקרה חריג כאשר הצדדים לא מסתדרים ביניהם 
גם אחרי הגעתם לוועדת הסניפים. אמנם, מכיוון שכל השלוחים 

פועלים למען אותה מטרה, מעטים הם המקרים שמגיעים לשם".
זוכר את העבר ומצפה לעתיד. הרב, שראה את  וולפא  הרב 
התפתחות מוסד השלוחים בארץ מחיתוליו ועד ימינו, את השינוי 
מבית ספר חב"ד בן שישה תלמידים בסך הכל למוסדות חב"ד 
ותקווה  סיפוק  שואף   – תלמידים  מ־1800  למעלה  עם  בנתניה 
מהשליחים הצעירים שנמצאים תחת אחריותו: "אנחנו מרחיבים, 
הקורונה  בזמן  הגנים,  בתוך  הספר,  בתי  בתוך  פעילות  עושים 
פעילויות בזום ועוד. אנחנו מאמינים לשליחות בכוח ובחיל גם 
אחרי ג' תמוז, יום ההסתלקות של הרבי. חלק גדול מהשליחים 
לא ראה את הרבי ולא למד אצלו, אבל אין לתאר את החיוניות 
ואת התוקף של השלוחים הצעירים האלה שבקיאים וחיים את 

הדברים של הרבי. הם נותנים את החיות לשלוחים המבוגרים".
במרכז הרפואי שערי צדק בירושלים, הרב והרבנית שניאורסון 
"באופן  השמח:  מהסוג  רק  אבל  רבה,  עבודה  לעצמם  מאחלים 
כללי השאיפה שלנו לעתיד היא לקרב כמה שיותר יהודים לקב"ה. 
שיכירו בעצמם, 'טעמו וראו כי טוב ה'', כדי לקרב את הגאולה 
האמיתית והשלמה. ובאופן פרטי, שנזכה שהפעילות שלנו תהיה 

אך ורק סביב יולדות בעז"ה".

תוכן
אסטרטגיה, סקרים ושפה

כל  בארץ.  כל שלוחי חב"ד  בפעילות של  יש משהו משותף 
חומרי ההסברה, עד אחרון הפרוספקטים, יוצאים בשפה גרפית 
בהתאם  חב"ד.  אגודת  צעירי  של  לאור  הוצאה  ממטה  אחידה 
לכך מגובשת האסטרטגיה הנכונה לתקופה מאתגרת זו: לקראת 
צאתו של שליח חב"ד ה־1000 ברחבי הארץ בעיצומה של תקופת 

הקורונה המשביתה חלק ניכר של הפעילות הסטנדרטית.
"אנחנו חייבים לדעת מי הקהל שלנו", אומר לנו מנחם מצעירי 
אגודת חב"ד, "מי היהודים שאנחנו רוצים לגעת בליבם, מה הם 
צורכים ומה הם מחפשים, מה אתה יודע על היהודים בעיר שלך? 
הם מסורתיים יותר או פחות? כמה חשוף ציבור העולים בעיר 

שלך לחב"ד? ומה לגבי הציבור המשכיל?
"כדי לפגוש את היהודים בעיר שלך ולהשפיע עליהם, עליך 
ללמוד עליהם ולדבר בשפה ובסגנון שלהם. אנחנו עורכים סקרים 

מדוקדקים.
"כל דבר שיוצא לאור, חייב להיות מעובד ומותאם במאה אחוז. 
אנחנו עובדים עם אנשי המקצוע הכי טובים בארץ. שפה גרפית, 
מיתוג ועיצוב, כל תמונה, כל ויז'ואל, כל כותרת נבחנת בקפידה. 
כל מוצר עובר בקרת איכות של אברכים חסידיים שאמונים על 

התוכן ומתייעצים כל העת עם קופירייטרים ואנשי קריאייטיב".
לאחר עריכת שאלונים וסקרים בקרב שלוחי חב''ד ומקורביהם, 
נבנתה 'חבילת התוכן של חב''ד' הכוללת מעבר ל'שיחת השבוע' 
הוותיק והפופולארי את עלוני 'פרשה' התורניים לצד מגזין 'נשמה' 
האיכותי הגדוש בטורים אישיים וכתבות, לצד מדורים חדשים 
במגוון תחומים, המתאים לישראלים שאינם מבקרי קבע בבית 

הכנסת.
כשאנחנו שואלים את הרב מאיר גליצנשטיין, שליח אנרגטי 
ונמרץ במיוחד בשכונת ניצה בנתניה, עד כמה המיזמים והחומרים 
עוזרים לו בפעילות, הוא נשמע נלהב: "צריך להבין. כיום כל שליח 
שעולה לו רעיון נועז שביכולתו לשדרג את הפעילות של השלוחים 

"הכנס נותן 
כוח לכל 
השנה לאלפי 
השלוחים, אך 
זהו בוודאי 
רצונו של 
הרבי זצ"ל, 
שכל אחד 
מאיתנו יישאר 
השנה במקום 
שליחותו ויכין 
את יהודי 
מקומו לקראת 
הגאולה" )הרב 
יוסף יצחק 
אהרונוב(
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בית לכל השלוחים. מטה צא"ח בכפר חב"ד

בישראל, צעירי חב"ד מצליחים להגשים אותו. אם חלמתי להצליח 
להביא למקורבי בית חב"ד בעירי, מארז חג שיחבר אותם עם כל 
החושים שלהם לחג המתקרב, מארז שגם ילמד אותם ויכין אותם 
לחג, וגם ייתן להם את החשק לחוג אותו עם כל המצוות התלויות 

בו, ובאופן שהם לא ישכחו זמן רב, זה פשוט מתגשם.
מצויה  שהפרוטה  אנשים  שלנו,  באזור  קהל  על  מדבר  "אני 
בכיסם, ולא חסר להם מבחינה גשמית דבר, וכדי להפתיע אותם 
ולרגש אותם צריך לעשות זאת נכון, להצליח להעביר את המסר 
הכי עמוק בכלי הכי משובח. אני מחלק את הערכות של צעירי 
חב"ד בגאווה גדולה, יש בהן יצירתיות ומחשבה רבה ורמת ביצוע 

גבוהה ואיכותית מאוד.
"אחד ההבדלים הגדולים כיום בין שליח בארץ לשליח בחו"ל, 
אצלנו  ומועדים.  חגים  אירועים,  לקראת  ההיערכות  אופן  הוא 
בארץ, צעירי חב"ד כבר חשב בשביל השליח על הכל, החל מפרסום 
ממותג ואיכותי ועד לתשורה שתחולק למשתתפי האירוע. לקראת 
עבורנו  במיוחד  שמיוצרים  שונים  פריטים  מאות  ישנם  חג  כל 

ככפפה ליד בשלל שפות וחומרים שונים לגברים, נשים וילדים".
מסתבר, שאפילו את השיעורים שהוא מעביר, יש מי שמכין 
לו עד הפרט האחרון. "בזמן שאני עסוק בהכנות לחג בבית חב"ד, 
צוות של תלמידי חכמים בצעירי חב"ד כבר עמל להכין לי מגוון 
נושאים  וחסידות,  גמרא  הלכה,  בתורה,  ולחג  לשבת  שיעורים 
המראי  כל  עם  ומצגות,  בתרשימים  בידע,  ועמוסים  עשירים 
מקומות והנושאי כלים, משל ישבתי שבוע ימים לעיין ולהכין את 
הסוגיות הנלמדות ללא דאגות ובישוב הדעת וכשבאי בית חב"ד 
שיודעים עד כמה אני טרוד בפעילות נחשפים לשיעורים הללו הם 

יוצאים מכליהם.
"כשאני פוגש שלוחים ברחבי העולם, הם ממש מלאי קנאה. עד 
היום עדיין לא הוקם בשום מקום בעולם מרכז שיכול להשתוות 
לכך, מרכז שיכול להגשים לשלוחים משאלות ולתת מענה איכותי 

בשפת מדינתם".

 מהפך
שליחות משנה תפיסה

"אם פעם הבון־טון של השליחות היה בחו"ל, היום הכישרונות 
הצעירים ממתינים בתור לצאת לשליחות דווקא בישראל", מפתיע 
הרב יוסף יצחק אהרונוב, יו"ר צעירי אגודת חב"ד והאיש מאחורי 

מהפכת השלוחים בארץ.
איך הגעתם למספר של אלף שלוחים? שאלנו. הרב אהרונוב 
מעדיף לחלוק את הקרדיט עם אחרים. "מוסד צעירי חב"ד בארץ 
הקודש שהרבי בעצמו הקים אותו, זוכה לברכותיו של הרבי מדי 
יום ביומו. שנית, יש כאן צוות אברכים מסור שעובד ימים ולילות 
כשמטרה אחת מול עיניו – לעזור לשלוחים לקיים את שליחותם, 
ושלישית, והוא העיקר, ההצלחה נזקפת לעבודה הסיזיפית של 
השלוחים עצמם, שמוסרים את כל כוחותיהם במסירות נפש עם 
בני משפחתם כשטובתם האישית מונחת בקרן זווית, להם יאה 

ונאה התהילה".
שנים,   35 מזה  לראשונה  כאשר  השלוחים  מרגישים  כיצד 
בוטל כינוס השלוחים העולמי בניו־יורק עקב מגיפת הקורונה? 
"זו  ההיסטורי:  האירוע  של  בערכו  ממעיט  לא  אהרונוב  הרב 
בשורה מצערת, הכנס נותן כוח לכל השנה לאלפי השלוחים, אך 
זהו בוודאי רצונו של הרבי זצ"ל, שכל אחד מאיתנו יישאר השנה 

במקום שליחותו ויכין את יהודי מקומו לקראת הגאולה".
בגבולות  ה־1000  השליח  לדרכו  ייצא  כאמור,  הקרוב,  בזמן 
הארץ. לרב בוטמן זה מסמן את התקווה לעתיד: "השליח הזה 
פותח את השער של ה־1000 השני. חב"ד דורשת תמיד להתקדם 
ולעולם לא להסתפק במה שהשגנו כבר. אם הצלחנו להגיע לשליח 
השליח  יהיה  מי  להיות:  צריכה  האוטומטית  השאיפה  האלף, 
■ האלפיים?". 

"כדי לפגוש 
את היהודים 

בעיר שלך 
ולהשפיע 

עליהם, עליך 
ללמוד עליהם 
ולדבר בשפה 

ובסגנון 
שלהם. אנחנו 

עורכים סקרים 
מדוקדקים"


